
Zápis z 16. Sněmu České tábornické unie  

konaného 17.září 2022 na TZ Lom na Hřebenech u Lipnice nad Sázavou 

 

16.Sněm České tábornické unie byl slavnostně zahájen v 10:00 v sobotu 17.září 2022 na TZ Lom na Hřebenech u Lipnice 
nad Sázavou. Sekyru práce zasekl náčelník Milan Rychlý, který rovněž přivítal všechny delegáty i hosty a přečetl 
pozdravy Sněmu od nepřítomných kamarádů. 

Ceremoniář Sněmu Miroslav Dragoun poté připomněl systém hlasování – každý delegát hlasuje zdviženým 
mandátem a ruku stahuje až v okamžiku, kdy je jeho mandát započten.  
Na tomto Sněmu z organizačních důvodů počítá při hlasování i volbách platné hlasy volební komise, nikoliv 
mandátová.  

 
SLOŽENÍ VOLEBNÍ KOMISE 

Miroslav Dragoun seznámil delegáty Sněmu s navrhovanými kandidáty do volební komise v čele s předsedou Barborou 
Kuklovou z Jihočeské oblasti, členové Petr Šlejhar z Jihočeské oblasti, Lukáš Dostál z oblasti Praha, Jaroslav Mastný 
z Východočeské oblasti a Ivana Rychlá z oblasti Střední Čechy-západ. 

Výsledky hlasování o složení volební komise:   PRO:131 PROTI:0 ZDRŽELI SE: 0 

Volební komise byla schválena v navrženém složení. 

 

SLOŽENÍ MANDÁTOVÉ KOMISE 

Mandátová komise byla navržena ve složení: předseda Marian Jankulík z oblasti Labsko – sázavské, Jan Rubeš 
ze Severočeské oblasti, Zdeněk Nohava z Východočeské oblasti, Jakub Markytán z Labsko-sázavské oblasti a 
Michal Průdek z oblasti Praha. 

Výsledky hlasování o složení mandátové komise:  PRO:137 PROTI:0 ZDRŽELI SE: 0 

Mandátová komise byla schválena v navrženém složení. 

 

USNÁŠENÍSCHOPNOST SNĚMU 

Předseda mandátové komise seznámil přítomné s vydáním 137 mandátů přítomným hlasujícím delegátům, celkový 
počet mandátů vycházející ze stavu členské základny jednotlivých oblastí k 1.1.2022, kdy bylo registrováno celkem 
5 429 členů ČTU a klíčem schváleným NR v poměru 1:40 bylo vydáno 143 mandátů, podmínka nadpoloviční většiny 
přítomných splněna a Sněm byl tedy oficiálně prohlášen za usnášeníschopný. 

 

SLOŽENÍ NÁVRHOVÉ KOMISE 

Návrhová komise monitoruje všechny podněty a návrhy do závěrečného Usnesení Sněmu včetně Strategického plánu 
ČTU na léta 2023–2026 a Akčního plánu ČTU na léta 2023-2024.  Miroslav Dragoun představil Nejvyšší radou navržené 
kandidáty do této komise, a to předsedu Jakuba Ševčíka z oblasti Jižní Morava, členy Jana Říhu z oblasti Jižní Morava, 
Martina Šinágla z oblasti Střední Čechy-západ, Richarda Pelku z oblasti Beskydy a Jakuba Juru z oblasti Praha. 



Výsledky hlasování o složení volební komise:   PRO:136 PROTI:0 ZDRŽELI SE: 1 

Návrhová komise byla schválena v navrženém složení. 

 

PROGRAM SNĚMU 

Na pátečním jednání NR byl doladěn a schválen Návrh Programu Sněmu, který přednesl Miroslav Dragoun a vyzval 
delegáty k případným připomínkám nebo doplnění. Nikdo se nepřihlásil, mohlo se přistoupit rovnou k hlasování o jeho 
přijetí. 

Výsledky hlasování o schválení návrhu Programu Sněmu: PRO:135 PROTI:0 ZDRŽELI SE: 1 

Návrh Programu Sněmu byl schválen v navrženém znění. 

 

ZPRÁVY NÁČELNÍKA, EKONOMKY A REVIZORKY ČTU ZA LÉTA 2014–2018 

Miroslav Dragoun přednesl sněmu návrh NR, aby zprávy náčelníka, místonáčelníků a revizora za období od patnáctého 
do šestnáctého sněmu ČTU byly jednotlivými aktéry předneseny ve zkrácené formě, kdy všichni účastníci sněmu měli 
předmětné zprávy v tištěné formě s dostatečným předstihem k dispozici a tyto zprávy v plném znění jsou umístěny 
veřejně na webu Sněmu i v prostoru sněmu k seznámení se s nimi. Miroslav Dragoun požádal sněm o hlasování o tomto 
návrhu. 

Výsledky hlasování o schválení návrhu na prezentaci zpráv náčelníka, místonáčelníků a revizora ve zkrácené verzi:
    PRO:137 PROTI:0 ZDRŽELI SE: 0 

 

Miroslav Dragoun požádal náčelníka ČTU Milana Rychlého, aby ve zkrácené verzi přednesl jeho zprávu náčelníka za 
období od posledního řádného Sněmu ČTU v roce 2018 do roku 2022. Poté vystoupila Jana Krtková se zkrácenou 
verzí ekonomické částí zprávy za období 2018–2022.  

Následná diskuse ke zprávám nepřinesla žádné podněty, které by bylo nutno do zpráv začlenit. Miroslav Dragoun 
přikročil k hlasování o schválení přednesených částí zprávy ČTU za období mezi 15. a 16. sněmem ČTU. 

Výsledky hlasování o schválení Zprávy náčelníka ČTU za léta 2018-2022:     
    PRO:131 PROTI:0 ZDRŽELI SE: 4 

 

Výsledky hlasování o schválení Zprávy ekonomky ČTU za léta 2018-2022:     
    PRO:128 PROTI:0 ZDRŽELI SE: 7 

 

Miroslav Dragoun požádal Lenku Fialkovou, aby přednesla ve zkrácené verzi zprávu místonáčelnice pro vzdělávání. 
Lenka Fialková sněmu přednesla ve zkrácené verzi svoji zprávu. 

Následná diskuse k této zprávě nepřinesla žádné podněty, které by bylo nutno do zprávy začlenit. Miroslav Dragoun 
přikročil k hlasování o schválení této zprávy ČTU za období mezi 15. a 16. Sněmem ČTU. 

 



Výsledky hlasování o schválení Zprávy místo-náčelnice pro vzdělávání ČTU za léta 2018-2022:   
      PRO:131 PROTI:0 ZDRŽELI SE: 1 

Miroslav Dragoun požádal Terezu Urbancovou, aby přednesla ve zkrácené verzi zprávu revizorky ČTU Evy Jirkové, 
z důvodu její nepřítomnosti. Tereza Urbancová sněmu přednesla ve zkrácené verzi zprávu revizorky ČTU. 

Následná diskuse ke zprávě nepřinesla žádné podněty, které by bylo nutno do zprávy začlenit. Miroslav Dragoun 
přikročil k hlasování o schválení zprávy revizora ČTU za období mezi 15. a 16. Sněmem ČTU. 

Výsledky hlasování o schválení Zprávy revizorky ČTU za léta 2018-2022:     
    PRO:128 PROTI:0 ZDRŽELI SE: 5 

Miroslav Dragoun požádal Lukáše Lejska, aby přednesl ve zkrácené verzi zprávu vedoucího propagačního týmu ČTU. 
Lukáš Lejsek sněmu přednesl ve zkrácené verzi zprávu vedoucího propagačního týmu ČTU. 

Následná diskuse ke zprávě nepřinesla žádné podněty, které by bylo nutno do zprávy začlenit. Miroslav Dragoun 
přikročil k hlasování o schválení zprávy vedoucího propagačního týmu za období mezi 15. a 16. Sněmem ČTU. 

Výsledky hlasování o schválení Zprávy vedoucího propagačního týmu ČTU za léta 2018-2022:   
      PRO:133 PROTI:0 ZDRŽELI SE: 1 

 

Zprávy náčelníka, místo-náčelnice pro vzdělávání, ekonomky, vedoucího propagačního týmu a revizorky ČTU za léta 
2018 - 2022 byly schváleny v navrhovaném znění. 

Výsledky hlasování o schválení Zprávy vedoucího propagačního týmu ČTU za léta 2018-2022:   
      PRO:133 PROTI:0 ZDRŽELI SE: 1 

ÚPRAVY STANOV 

Miroslav Dragoun předal slovo Lence Fialkové, která objasnila sněmu potřebu změn stanov, zejména s ohledem na 
TaborIS, Strategický a Akční plán ČTU. Dále Jakub Ševčík okomentoval jednotlivé změny stanov, které jsou 
navrhovány. Bylo vzneseno několik otázek, které byly ihned náležitě objasněny. Jednalo se o dotazy, které byly 
spojeny s objasněním formulací navrhovaných změn. Z diskuse nevzešly žádné návrhy k doplnění, nebo změnám 
navrhovaných změn stanov.  

Výsledky hlasování o schválení změn stanov ČTU dle návrhu:                                                           
      PRO:120 PROTI:2 ZDRŽELI SE: 7 

Změny stanov ČTU byly schváleny dle předložených návrhů. 

               

 

 

 

            Strategický plán ČTU na roky 2022-2026 

Miroslav Dragoun vyzval Lenku Fialkovou, aby přednesla návrh strategického plánu ČTU na léta 2023-2026. Lenka 
Fialková okomentovala sněmu navržený strategický plán ČTU a na něho navazující akční plán ČTU pro roky 2023-
2024. 



Následná diskuse ke strategickému plánu ČTU pro roky 2023-2026 nepřinesla žádné podněty, které by bylo nutno do 
tohoto plánu začlenit, či provést úpravy návrhu. Miroslav Dragoun přikročil k hlasování o schválení strategického 
plánu ČTU pro roky 2023-2026 sněmem ČTU. 

Výsledky hlasování o schválení strategického plánu ČTU na roky 2023-2026 dle návrhu:                                                        
      PRO:126 PROTI:   ZDRŽELI SE: 2 

 

 

NÁVRH VOLEBNÍHO ŘÁDU 

Návrh volebního řádu vycházející z posledního jednání NR přednesla předsedkyně volební komise Barbora Kuklová. 
Připomněla možnost zápisu potenciálních dalších kandidátů na návrhové listiny do konce polední přestávky v cca 14 
hodin. Dále seznámila sněm z dosud známými kandidaturami na volené funkce ČTU pro období let 2022-2026. 

Výsledky hlasování o schválení návrhu volebního řádu: PRO:135 PROTI:0 ZDRŽELI SE: 0 

Návrh volebního řádu byl schválen. 

 

Ceremoniář Miroslav Dragoun vyhlásil polední přestávku do 14:00 hod. 

Po přestávce ve 14:00 hod ceremoniář předal řízení Sněmu volební komisi. Předsedkyně Barbora Kuklová oficiálně 
uzavřela nominace na kandidáty do volených funkcí ČTU a uvedla veřejné představování jednotlivých kandidátů. 
Postupně se osobně představili všichni kandidáti na funkce náčelníka/náčelnice, místonáčelníků/místonáčelnic a 
revizora. 

 

VOLBY VOLENÝCH ORGÁNŮ ČTU 

Následně byly sněmem provedeny volby do jednotlivých volených funkcí odevzdáním hlasovacích lístků volební komisi, 
která se odebrala ke sčítání hlasů. 

 

VŠEOBECNÁ DISKUSE 

Miroslav Dragoun přednesl sněmu technický návrh k programu sněmu, kdy bylo navrženo, aby sněm v průběhu 
sečítání hlasů volební komisí pokračoval bodem diskuse. Obecným hlasováním tato změna byla sněmem schválena, a 
proto Miroslav Dragoun otevřel diskusi: 

Jakub Jura: navrhl, zda by nebylo lépe pojmenovat volenou funkci místonáčelníka pro členskou základnu pojmenovat 
místonáčelníkem pro informační systém. 

Tereza Urbancová: Okomentovala volenou pozici místonáčelníka pro členskou základnu a její náplň, ze které toto 
pojmenování vyplývá. K danému tématu nebylo dalších otázek či připomínek. 

Lenka Fialková: Přednesla návrh Petra Křivohlávka do usnesení sněmu.  

Návrh pro Usnesení Sněmu ČTU 2022 
Je třeba, aby ČTU dbala též o zájmy starších členů. Nyní ve vedení nemá osobu, která by měla na starost starší 
členy, reflektovala jejich zájmy či jejich nabídky k pořádání akcí. Připomínám, že ve svém základním prohlášení 
má ČTU ve způsobech výchovy dětí a mládeže důležitou větu: „jednou z forem výchovy je výchova vzorem 



osobností“! Využijeme starší kamarády a nabídněme jim prostor. Oni nesou historii ČTU a nemáme se za co 
stydět! 
Dále navrhuji potvrdit fakt, že ČTU není zaměřena pouze na mimoškolní výchovu dětí a mládeže v přírodě, kdy 
program našich základních článků většinou neobsahuje kulturní aktivity. Kultura je neodmyslitelnou součástí 
života! Proto trvám na naplňování posledního programového prohlášení ČTU: „Za hlavní formy činnosti pro 
mládež, ať už organizovanou či spontánní, považuje ČTU nabídku nejrůznějších akcí a aktivit, majících vztah k 
poslání ČTU, jako jsou společenské a sportovní akce, kulturní festivaly a programy…“ 

 
Lenka Fialková okomentovala tento návrh s tím, že dle názoru ústředí ČTU, není vhodné tento návrh komponovat do 
usnesení sněmu, jelikož obsah návrhu Petra Křivohlávka je již obsažen ve Strategickém plánu ČTU, kde je sice 
formulace jiná, ale obsahově se jedná o shodné ideje s těmi, které ve svém návrhu popsal Petr Křivohlávek. Dále 
Lenka Fialková vyzvala přítomné, aby se k tomuto návrhu Petra Křivohlávka také vyjádřili. 
Tereza Urbancová rozebrala ekonomické a organizační souvislosti a dále uvedla, že konkrétní kroky jsou detailně 
popsány v Akčním plánu ČTU pro roky 2023-2024. 

Vznesen dotaz z pléna: Zda bude možné platit při nákupech na dětský tábor platební kartou, a ne jenom hotovostí? 
Jana Krtková: Objasnila pravidla při používání platebních karet. Musí se jednat o klubové účty a platební karty 
k těmto účtům. 

Vznesen další dotaz na možnost získání reklamních předmětů ČTU tak, aby mohly býti dále ze strany klubů použity 
k propagaci. 
Jana Krtková: Vysvětlila oběh reklamních předmětů ČTU jako zboží v rámci organizace. Tyto předměty je možné 
zakoupit u ústředí a hradit jejich pořízení např. prostředky z HSV.  

Další dotaz z pléna na cenu reklamních předmětů, cena je mnohdy vysoká, nebylo by možné nakoupit levněji? 
Lukáš Lejsek: Vysvětlil systém nákupu a výroby těchto předmětů, uvedl i zdroje, ze kterých bylo zboží pořízeno. 
Vyzval přítomné k tomu, pokud vědí o možných jiných a levnějších dodavatelích, aby toto propagačnímu týmu sdělili. 
Tereza Urbancová: Opětovně vysvětlila systém nákupu reklamních předmětů pomocí prostředků HSV. 

Lenka Fialková: Připomněla sněmu probíhající písemnou anketu o rizikovém chování a vyzvala přítomné k podnětům 
do této ankety. 

Další podnět z pléna ohledně designu propagačních materiálů ČTU, zda je možné se podílet na přípravě návrhů na 
jednotlivé propagační věci? 
Lukáš Lejsek: Za jakýkoliv návrh ke spolupráci budeme vděční, bohužel za poslední období se žádné návrhy na 
spolupráci neobjevily. Vyzval členskou základnu k aktivitě v tomto odvětví. 

Další návrh z pléna k voleným funkcím náčelníka. Bylo by dobré v případě dvou kandidátů, aby jeden byl zvolen 
náčelníkem a druhý nezvolený by se měl stát automaticky místo-náčelníkem. Pokud by se totiž jednalo o stav, kdy 
oba kandidáti zastupují jakousi množinu členské základny s třeba protichůdnými názory, není dobré, že jeden je 
zvolen a druhý z vedení odchází. Mimo jiné tímto ČTU přichází o členy, kteří mají o práci ve vedení organizace zájem. 
Do budoucna by bylo dobré se tímto zabývat. 
Lenka Fialková: Vysvětlila, že pro nynější volby ústředí vycházelo z volených pozic v ústředí ČTU tak, že předem byly 
dle aktuálních potřeb ČTU stanoveny jednotlivé pozice s přesným vymezením kompetencí, které byly prodiskutovány 
členskou základnou a schváleny na zasedání Nejvyšší rady v prosinci 2021. Kandidáti tedy kandidují přímo na zvolené 
pozice dle specializace. 

Miroslav Dragoun na základě dohody zasedání NR dne 16.7.2022, že v případě momentální nepřítomnosti volební 
komise v prostoru sněmu zastupuje tuto komisi komise mandátová, vyzval mandátovou komisi k provedení hlasování 
o návrhu Petra Křivohlávka pro Usnesení sněmu ČTU 2022, který byl v rámci diskuse přednesen Lenkou Fialkovou.  



Bylo přistoupeno k hlasování, zda návrh Petra Křivohlávka pro usnesení sněmu 2022 bude součástí usnesení 16. 
sněmu ČTU.        

Výsledky hlasování o schválení začlenění návrhu Petra Křivohlávka do Usnesení sněmu ČTU 2022:  

                                                                                                    PRO:11    PROTI:48 ZDRŽELI SE: 49 

Návrh Petra Křivohlávka nebude součástí Usnesení 16. sněmu ČTU. 

 

Další příspěvky do diskuse nebyly, tudíž Miroslav Dragoun ukončil diskusi a vyzval Volební komisi k vyhlášení                  
výsledků voleb. 

Předsedkyně volební komise Barbora Kuklová seznámila sněm s výsledky voleb náčelníka/náčelnice, místonáčelníků a 
revizora ČTU pro období od roku 2022 do roku 2026 

 

VOLBA NÁČELNÍKA/NÁČELNICE ČTU 

      Výsledky volby náčelníka/náčelnice ČTU:  

 

Kandidát 

 

Člen oblasti 

Vydáno 

volebních 

lístků 

Výsledek hlasování  

Výsledek 
volby 

Hlasy 

pro 

Zdrželi se či 

neplatné hlasy 

Milan Rychlý St.Čechy - Západ 
137 

81 
2 

zvolen 

Lenka Fialková Praha 54 nezvolena 

 

     Milan Rychlý byl zvolen náčelníkem ČTU pro období 2022 – 2026 

 

VOLBA MÍSTONÁČELNÍKŮ/MÍSTONÁČELNIC ČTU 

      Na funkce místonáčelníků ČTU kandidovali v abecedním pořadí Jana Krtková, Lukáš Lejsek, Renata Švestková,   

      Marek Vach 

      Výsledky volby místonáčelníků/místonáčelnic ČTU:  

Role/pozice 

 

Kandidát 

 

Člen oblasti 

Vydáno 

volebních 

lístků 

Výsledek hlasování  

Výsledek 
volby 

Hlasy 

pro 

Zdrželi se či 

neplatné hlasy 

MN pro 
ekonomiku 

Jana Krtková Střední Čechy-
západ 

137 120 17 zvolena 

MN pro 
propagaci 

Lukáš Lejsek Jihočeská 137 128 9 zvolen 



MN pro 
vzdělávání 

Renata 
Švestková 

Jihočeská 137 132 5 zvolena 

MN pro 
členskou 
základnu 

Marek Vach Jižní Morava 137 131 6 zvolen 

 

   Místonáčelníky ČTU pro období 2022 – 2026 byli zvoleni Jana Krtková, Lukáš Lejsek, Renata Švestková, Marek Vach. 

 

VOLBA REVIZORA/REVIZORKY ČTU 

  Na funkci revizora/revizorky ČTU kandidovala Eva Jirková z oblasti Labsko – sázavské. 

  Výsledky volby revizora ČTU:  

 

Kandidát 

 

Člen oblasti 

Vydáno 

volebních 

lístků 

Výsledek hlasování  

Výsledek volby Hlasy 

pro 

Zdrželi se či 

neplatné hlasy 

Eva Jirková Labsko - Sázavská 137 134 1 zvolena 

 

Eva Jirková byla zvolena revizorkou ČTU pro období 2018 – 2022. 

Volební komise oznámila výsledky voleb a předala řízení Sněmu zpět do rukou ceremoniáře Miroslava Dragouna, který 
vyzval předsedu návrhové komise k přednesu návrhu usnesení 16. sněmu České tábornické unie z.s. 

 

USNESENÍ 16. SNĚMU ČTU 

Jakub Ševčík přednesl návrhu Usnesení 16. sněmu ČTU  

Návrhy k doplnění nebo změně usnesení nebyly sněmem podány. 

Výsledky hlasování o schválení návrhu usnesení 16. sněmu ČTU: PRO:134 PROTI:0 ZDRŽELI SE: 0 

Usnesení 16.Sněmu ČTU bylo přijato. 

Ceremoniář oznámil vyčerpání všech bodů z Programu Sněmu. Tereza Urbancová předala sněmu organizační pokyny 
k dalšímu průběhu dne a předala slovo nově zvolenému náčelníkovi. 

Náčelník ČTU Milan Rychlý poděkoval ceremoniáři Miroslavu Dragounovi za vedení sněmu, členům všech komisí za 
práci během zasedání, účastníkům za velmi hojnou účast a zapojení se do hlasování a průběhu diskusí.  
Poté pozval všechny přítomné na slavnostní večerní oheň a prohlásil 16. sněm ČTU za ukončený. 

Na TZ Lom na Hřebenech dne 17.9.2022  

zapsal Milan Rychlý 

 


